

# 建築學 碩士 MASTER OF ARCHITECTURE

## 課程簡介和目標

建築學碩士為兩年全日制課程，已獲香港建築師學會及香港建築師註冊管理局專業認可(第二部份)。課程為已取得建築學位及擁有相關工作經驗的學生而設，結合設計、理論和研究，教授專業建築知識。學生完成畢業設計論文後，可通過實習和專業考試晉升成為註冊建築師。

## Programme Information and Aims

The 2-year M. Architecture programme is professionally accredited (Part 2) by HKIA and ARB. It is designed for candidates who possess both undergraduate Architecture degree and relevant working experience. The programme integrates design, theories and research, and delivers knowledge of professional architectural practice. Students need to complete a design thesis for graduation, and they can sit for professional examinations to become Registered Architects after fulfilling the professional training requirements.

## 課程特色與結構

課程以可持續發展為宗旨，運用數碼媒體及科學研究建築及城市學，從宏觀角度探討如何完善建築及城市設計。課程的主要研究範圍為香港及亞洲，探討「可持續發展」、「預防及應對天災」、「建築的社會責任」等議題，並包含四個單元的專業實務知識，使學生了解現今建築師在設計、管理、法規、操守等方面的角色。

## Programme Features and Structure

The curriculum examines architecture and urbanism in a sustainable manner via digital and scientific methods to design buildings and cities for the global village. With the subject sites based in Hong Kong and Asia, design projects explore issues of 'sustainability', 'preparedness and response to natural disasters', 'social responsibility in architecture', etc. In addition, the programme consists of four Professional Practice modules that enable students to understand the roles of contemporary architects in the aspects of design, management, codes and conduct, etc.

## 建築學碩士 Master of Architecture

<b>課程修讀模式</b> 課程編號：603401 全日制課程：二年	<b>Mode of Study</b> Programme Code: 603401 Two-year Full-time Programme
<b>授課語言</b> 英語	<b>Medium of Instruction</b> English
<b>學費</b> 港幣 \$220,000 本地生及非本地生學費相同，如修讀超過課程所需學分，則須另繳費用。	<b>Tuition Fee</b> HK\$220,000 payable in four instalments. Tuition fees are the same for local students and non-local students. Students taking more than the minimum credits required for graduation will be charged on a per-credit basis.
<b>截止報名日期</b> <b>本地生</b> 第一輪：2022年2月28日 第二輪：2022年6月30日 <b>非本地生</b> 第一輪：2022年2月28日 第二輪：2022年4月29日 (延期至2022年5月31日)	<b>Application Deadlines</b> <b>Local applicants</b> First round: 28 February 2022 Second round: 30 June 2022 <b>Non-local applicants</b> First round: 28 February 2022 Second round: 29 April 2022 (extended to 31 May 2022)

## 課程查詢 Programme Enquiry

電話 Tel: (852) 2972 7200

電郵 Email: arch@chuhai.edu.hk

網站 Website: <https://arch.chuhai.edu.hk>



## 建築學碩士的畢業學分要求 Graduation Requirements of M.Arch Programme

科目類別	Master of Architecture	共修學分 No. of Credits Required
課程必修 (設計)	Departmental Requirements (Design)	42
課程必修 (非設計)	Departmental Requirements (Non-Design)	22
選修	Electives	2
畢業學分	Total Credits for Graduation	66

### 必修學科 Required Courses

建築設計及可持續性 IA	Architectural Design and Sustainability IA	9
建築設計及可持續性 IB	Architectural Design and Sustainability IB	9
建築設計及可持續性 IIA	Architectural Design and Sustainability IIA	11
建築設計及可持續性 IIB	Architectural Design and Sustainability IIB	11
建築研究方法論	Research Methodology in Architecture	2
可持續性全面方向 A	Holistic Approach in Sustainability A	2
可持續性全面方向 B	Holistic Approach in Sustainability B	2
傳統可持續建築環境	Traditional Sustainable Built Environment	2
可持續設計系統	Active and Passive Systems in Sustainable Design	2
建築環境評估 A	Building Environmental Assessment A	2
建築環境評估 B	Building Environmental Assessment B	2
建築專業實務 IA	Professional Practice IA	2
建築專業實務 IB	Professional Practice IB	2
建築專業實務 IIA	Professional Practice IIA	2
建築專業實務 IIB	Professional Practice IIB	2
當代社會城市理論	Urban Theories in Contemporary Societies	2

### 選修學科 Electives

建築文化理論與批判	Cultural Theory and Criticism in Architecture	2
中國社會，文化與都市學	Chinese Society, Culture and Urbanism	2
電影，建築與都市學	Film, Architecture and Urbanism	2

### 入學條件

- ❖ 申請人需持有建築學士學位，並擁有最少十個月於建築相關行業工作的經驗（每組工作經驗需達至少五個月）。
- ❖ 達到下列其中一項英語能力要求：
  - a) 持有由英語授課大學頒發之建築學位 或
  - b) 取得下列任何一項公開試的指定分數 / 成績：
    - HKDSE：英國語文科不低於第三級 或
    - HKALE：英語運用科不低於 E 級 或
    - TOEFL：筆試一般不低於 500 分；網絡考試不低於 79 分
    - IELTS（學術）：總評分一般不低於 6.0
    - CET：中華人民共和國之大學英語考試（CET-4）第四級考試一般不低於 425 分 或
    - PETS：中華人民共和國之全國英語等級考試（PETS-5）第五級口試及筆試中取得合格。

### 畢業前景

建築碩士畢業生的就業率為 100%，並全部於建築師事務所工作。累積相關實務經驗後，他們可參加香港建築師學會和香港建築師註冊管理局的專業考試，晉升成為註冊建築師。

### Career Path

M. Arch graduates have 100% employment rate. All of them work in architectural firms to accumulate relevant practical experience. They may then sit for the HKIA/ARB professional assessment and become Registered Architects.

### Entry Requirements

- ❖ Holding a recognised Bachelor Degree or Equivalent Qualification.
  - A pre-professional bachelor degree in architecture; AND
  - 10-month working experience in the architecture-related discipline\*; AND
- ❖ One of the following English proficiency requirements\*\*:
  - Scoring a Level 3 or above in English in Hong Kong Diploma of Secondary Education (DSE); OR
  - Scoring a Level E or above in English in Hong Kong AS Level Examination (ASL); OR
  - Scoring not lower than 500 in writing; not lower than 79 in on-line test in TOEFL; OR
  - Scoring not lower than 6.0 in IELTS (Academic paper); OR
  - Scoring not lower than 425 in CET-4; OR
  - Pass in both oral and written paper in PETS-5

\*only employment blocks of at least five months duration each would be considered

\*\*applicable to applicants holding a degree from an institution where the medium of instruction is not English